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OR.0002.4.2018.J.W. 
 

Protokół Nr XXXIV/2018 

z obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie 

w dniu 24 kwietnia 2018 r. 

VII kadencji 2014 – 2018 
 

 Obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie odbyły się w dniu 24 kwietnia 2018 r. 

w Ratuszu Miejskim w Otmuchowie ul. Rynek 1, rozpoczęły się o godz. 1013, zakończyły o godz. 1105. 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej w Otmuchowie Pan Stanisław Zaczyk. 

           Przewodniczący otworzył obrady wypowiadając formułę o treści „Otwieram obrady XXXIV sesji 

Rady Miejskiej w dniu 24 kwietnia 2018 r.  VII kadencji 2014 - 2018”. 

Przewodniczący przywitał radnych, Burmistrza Otmuchowa, Sołtysów oraz mieszkańców Gminy. 

Stwierdził, że przy ustawowym składzie Rady -15 radnych, w obradach udział bierze 12 radnych, co stanowi   

o prawomocności obrad i podejmowanych uchwał. Nieobecni radni: Pani Bożena Stapor, Pan Waldemar 

Wąsowicz, Pan Zbigniew Górski (lista obecności stanowi załącznik do protokołu).   

 Przewodniczący poinformował o przystąpieniu do wyboru sekretarza obrad i poprosił o zgłaszanie 

kandydatur. Radna, Pani Dorota Brząkała zgłosiła kandydaturę radnej Pani Teresy Nosal. Radna Pani Teresa 

Nosal wyraziła zgodę. Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy są inne kandydatury, nie zgłoszono. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Pani Teresy Nosal na sekretarza obrad. 

Przeprowadzono jawne głosowanie. Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 

12 za, 0 przeciw, 0 wstrzymało się - Rada wybrała radną Panią Teresę Nosal na sekretarza obrad. 
 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przedstawienie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2017 r. 

8. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Otmuchów na lata 2016 - 2020 

za rok 2016 i 2017. 

9. Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Otmuchowie w 2017 roku. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

1) zmiany Uchwały Nr XXXIII/357/2018 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości 

i zasad przyznawania diet dla sołtysów Gminy Otmuchów; 

2) zmiany Uchwały Nr XXXIII/358/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dziecka „Otmuchowskie 

becikowe”; 

3) zmiany Uchwały Nr XXXIII/359/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zasad udzielania specjalnego zasiłku celowego pieniężnego senior 80+; 
4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego; 

5) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia pomiędzy Gminą Otmuchów a Wrocławskim Klubem 

Sportowym Śląsk Wrocław S.A. 
6) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD; 

7) udzielenie krótkoterminowej pożyczki dla Stowarzyszenia Jasienica Górna; 
8) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na prace konserwatorskie 

i restauratorskie tabernakulum z ołtarza głównego; 

9) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na remont dachu i wieży na 

kościele filialnym pw. Podwyższenia Krzyża w Bukowie; 
10) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2017 rok; 
11) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
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11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad sesji.  
 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi, wnioski, zapytania do porządku obrad. Nie zgłoszono. 

Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 
 

Ad 5. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji w okresie między sesyjnym był do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej, zwrócił się z zapytaniem czy są uwagi, wnioski, zapytania - nie zgłoszono.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne protokół z poprzedniej sesji.  

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się, Rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji. 
 

Ad 6.   

Przewodniczący poinformował, że punktem porządku obrad jest sprawozdanie Burmistrza 

z działalności w okresie międzysesyjnym i oddał głos Burmistrzowi. 
 

Radni wysłuchali sprawozdania Burmistrza z działalności międzysesyjnej.  
 

Burmistrz: sprawozdanie dotyczy spraw związanych w tym okresie miesiąca marca i kwietnia – dotyczy 

inwestycji na terenie miasta i Gminy Otmuchów w roku 2018 i 2019 natomiast gro zadań, które zostały 

nakreślone uchwałami Rady Miejskiej realizowane są w chwili obecnej i praktycznie każdego tygodnia od 

pewnego czasu są tzw. rady budowy, które między innymi mają na celu określenie zakresu i wykonania 

zadań zgodnie z harmonogramem, a więc tzw. monitorowanie na bieżąco inwestycji, które realizujemy. Trzy 

sztandarowe inwestycje, to kanalizacja gminy - dotyczy kanalizacji miasta i oczyszczalni w Maciejowicach, 

budowa DPS w Sarnowicach, budowa domu komunalnego w Maciejowicach i budowa Delfinka 

w Otmuchowie. Takie spotkania na bieżąco się odbywają, terminy, które określamy są rozliczane i dzisiaj 

taka rada była prowadzona, dotycząca trzech inwestycji. Wyłonienia wykonawców na rewitalizację 

termomodernizację, kosztorysowanie i przygotowanie dróg do przetargu, więc tutaj były tematy związane 

z wyłonieniem w drodze przetargu wykonawcy na termomodernizację Szkoły Podstawowej w Otmuchowie, 

wykonawca został wyłoniony, niestety musieliśmy go odsunąć, bo nie przedstawił gwarancji ubezpieczenia 

na przebieg realizacji tego zadania, będziemy podpisywać z drugą firmą, która w przetargu była na drugiej 

pozycji. Jeżeli chodzi o budynek komunalny, to jesteśmy na etapie prac już praktycznie związanych 

z zakończeniem instalacji wodno-kanalizacyjnej i jesteśmy na etapie wyłonienia wykonawcy na elektrykę 

i podpisanie umowy z wykonawcą. Dzisiaj również uzgodniliśmy, że po podpisaniu umowy z wykonawcą na 

elektrykę ogłaszamy przetarg na posadzki i tynkowanie. W momencie, gdy zostanie wyłoniony wykonawca 

i przedstawi terminy, będziemy chcieli na przełomie sierpnia i września w stanie deweloperskim 

zaproponować rodzinom już mieszkania, w takiej kontekście, aby te osoby mogły ten budynek w terminie 

umowy ten budynek zasiedlić. Co do Delfinka, to termin zakończenie to 31 sierpnia, wszystko wskazuje na 

to, że ten termin zostanie dotrzymany. W tej chwili czekamy na dostawę niecek, które jadą prawdopodobnie 

z Austrii, nie nasza to rola tylko bezpośrednio wykonawcy. Finansowanie mamy już zagwarantowane 

w budżecie i w budżecie Państwa, a więc tutaj te prace są wzmocnione przez wykonawców, może nastąpić 

zagrożenia związane z wykończeniem terenu, ze względu na to, że termomodernizacja nam się trochę 

przesunęła a jest integralną częścią działki. Następna inwestycja, to budowa oczyszczalni ścieków 

w Maciejowicach, również na bieżąco monitorowana, tu nastąpi pewna zmiana terminu, prawdopodobnie 

miesiąc-półtora, ze względu na to, że nie ma pewnych elementów doposażenia czy wyposażenia tejże 

oczyszczalni ze względu na to, że zmieniła się technologia zbiorników, te zbiorniki uległy zmianie 

i czekamy na część wyposażenia tejże oczyszczalni. Inwestycja jest finansowana z budżetu gminy 

i w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i wszystko wskazuje na to, że w okresie 

rozliczeniowym, ta inwestycja zostanie zakończona. W tej chwili przystąpiliśmy do prac związanych 

z wybudowaniem odcinka ok. 700-800 metrów na długości stanie oczyszczalnia, a więc spółdzielnia 

mieszkaniowa do przerzutu do nowej oczyszczalni. To robimy własnym sumptem, zakupiliśmy materiały 

i gospodarstwo komunalne będzie to zadanie realizowało. To zadanie duże, ale sobie z tym poradzimy. 

Mamy w tej chwili wyłonionego wykonawcę na przydomowe oczyszczalnie ścieków na Kamienną Górę 

i Nadziejów, podpisujemy umowę i w miesiącach maj-wrzesień, ta inwestycja będzie wykonywana. 
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Później są dokumentacje opracowane na następne oczyszczalnie przydomowe w poszczególnych 

miejscowościach, a więc dotyczy to między innymi Kwiatkowa, Jodłowa, Wierzbna, Bukowa, Broniszowic 

i rozpoczynamy Jarnołtów, Kijów, Jasienica - tak, abyśmy mogli montować dokumentację po to, abyśmy 

mogli przystąpić do montażu finansowego w ramach Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska na lata 

2019-2020-21. Pozostało nam w tej chwili Śliwice, jako dzielnica, Nieradowice jako dzielnica i jak dzielnica 

pozostają nam Sarnowice, gdzie jest opracowana dokumentacja z pozwoleniem. Natomiast w tej chwili jest 

opracowywana dokumentacja na te poszczególne miejscowości. Zostanie nam jeszcze z tej części 

południowej dokooptowana do Jarnołtowa, jak będzie dokumentacja skończona, wchodzimy z Łąką 

i łączymy ten temat południowej części zakończenia budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Zadania 

proekologiczne, to przede wszystkim też związane z czystością powietrza. Korespondowaliśmy z naszymi 

mieszkańcami na temat jakości naszego powietrza i w chwili obecnej mamy wyłonioną firmę, która 

zamontowała nam czujniki na terenie gminy, które pozwalają nam na analizę przydatności, że tak powiem 

powietrza do spożycia. Na chwilę obecną mamy pełna informację jak wygląda stan faktyczny jakości 

powietrza na terenie gminy, dotyczy to Otmuchowa, Maciejowic, Jarnołtowa w tej części południowej 

i jeszcze w sumie 8 takich czujników zamontowano na terenie gminy, to nam z zupełności wystarczy. 

Powiem żartobliwie, że najgorsze powietrze jest w Maciejowicach i to nie przez smród. Wiemy gdzie, czym 

kto palił, bo te odległości są zachowane i jak się to mówi mamy „trafiony – zatopiony”. To jest w tej chwili 

pilotażowo. Następna ósemka przyjdzie w następnej dostawie. Wielu delikwentów pali gumofilce i drewno 

i inne rzeczy i teraz będziemy o tym wiedzieli. To tyle między innymi spraw związanych z inwestycjami. 

Mamy dofinansowanie na drogi. W tej chwili będzie droga transportu na Bednary–Malerzowice i oczywiście 

będzie ogłoszony przetarg na drogi na terenie gminy, dotyczy to kilku miejscowości. W tej chwili jesteśmy 

na etapie kosztorysowania i mam nadzieję, że na przełomie czerwca-września te drogi wszystkie zostaną 

wyasfaltowane. Chodniki na terenie gminy w ramach współpracy w powiatem i następna rzecz to osiedle 

Lata Kwiatów, jako wspólne do zakończenia przed Latem Kwiatów. To będzie takie otwarcie związane 

z Latem Kwiatów tego osiedla, takie symboliczne, aby to wyglądało. Nabór do szkół przeprowadzamy, czy 

się to komuś podoba, czy nie, może niektórzy myślą, że robię sobie kampanię. Jeździłem do szkół, robiłem 

to przez 4 lata i będę robił przez następne 4 lata, jeśli będzie mi dane, bo przez to nie mamy problemu 

z funkcjonowaniem szkół, na terenie gminy. W chwili obecnej jesteśmy zadowoleni z funkcjonowania 

naszego liceum. Nabór trwa, mam nadzieję, że będzie dobrze. Młodzież uczy się dobrze. W tym roku mamy 

podpisaną umowę z Kazachstanem i będziemy te dzieci przyjmować i oczywiście na to będziemy też środki 

mieli zabezpieczone. Rozbudowa żłobka – dostaliśmy dofinansowanie na rozbudowę żłobka w Otmuchowie, 

na następną dziesiątkę miejsc, w związku z tym, na przełomie miesiąca lipca – września musimy je 

rozbudować, przebudować, żłobek będzie nieczynny i przedszkole będzie przerzucone na ulicę Łokietka 

i będziemy organizować tzw. półkolonie, w ramach rekompensaty, bo może nie będzie tych dzieci gdzie dać, 

zresztą zobaczymy jak się zachowają inne szkoły, tam, gdzie jest możliwość utworzenia i będzie możliwość 

coś zorganizować. To tyle w telegraficznym skrócie. Jeśli byłyby jakieś pytania do mnie to proszę. W tej 

chwili też spotykamy się w sprawie Lata Kwiatów i ze sponsorami i w sprawie zmiany naszego oświetlenia 

na ledowe, okres już minął 10 letni, zaproponują nam w ramach oszczędności nowe inwestycje i nie będzie 

to praktycznie z obciążeniem, z kosztami w budżecie, tylko na zasadnie oszczędności za energię. Jesteśmy 

na etapie wyłonienia wykonawcy również w ramach Związku Gmin Śląska Opolskiego, na usługi pocztowe 

– 38 gmin. Coraz więcej płacimy za pocztę, monopolista nam rachunki takie wysyła, że nie wiadomo, jak to 

będzie wyglądało w przeszłości. Chcemy działać wspólnie w ramach 38 gmin, chcemy też wspólnego 

ubezpieczyciela majątku.  
 

Ad 7.   

Ocena Zasobów Pomocy Społecznej za 2017 r. 
 

Przewodniczący zakomunikował, że Radni otrzymali Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej, wnikliwie się 

z nią zapoznali i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższej Oceny.  

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – nie 

zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne Ocenę Zasobów Pomocy 

Społecznej. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła Ocenę Zasobów Pomocy Społecznej. 
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Ad 8.  

Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Otmuchów na lata 2016 - 2020 

za rok 2016 i 2017; 

Przewodniczący zakomunikował, że Radni otrzymali Raport z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska dla Gminy Otmuchów na lata 2016 - 2020 za rok 2016 i 2017, wnikliwie się z nim zapoznali 

i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego Raportu.  

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – nie 

zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne Raport z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Otmuchów na lata 2016 - 2020 za rok 2016 i 2017.  

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Otmuchów 

na lata 2016 - 2020 za rok 2016 i 2017. 
 

Ad 9. 

Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Otmuchowie w 2017 roku; 
 

Przewodniczący zakomunikował, że Radni otrzymali Sprawozdanie z działalności Komisariatu 

Policji w Otmuchowie w 2017 roku, wnikliwie się z nim zapoznali i poprosił o przedstawienie opinii 

Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego Sprawozdania.  

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – nie 

zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne Sprawozdanie z działalności 

Komisariatu Policji w Otmuchowie w 2017 roku.  

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się –Rada przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Otmuchowie w 2017 r. 
 

Ad 10.  

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  
 

1) zmiany Uchwały Nr XXXIII/357/2018 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości 

i zasad przyznawania diet dla sołtysów Gminy Otmuchów; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXXIII/357/2018 z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie ustalenia wysokości i zasad 

przyznawania diet dla sołtysów Gminy Otmuchów. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/357/2018 z dnia 28 marca 

2018 r. w sprawie ustalenia wysokości i zasad przyznawania diet dla sołtysów Gminy Otmuchów. 

Uchwała Nr XXXIV/363/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

2) zmiany Uchwały Nr XXXIII/358/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dziecka 

„Otmuchowskie becikowe”; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 
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Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIII/358/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 

zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia się dziecka „Otmuchowskie becikowe”. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 10 za, 0 przeciw, 

2 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/358/2018 Rady Miejskiej 

w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania jednorazowej zapomogi z tytułu 

urodzenia się dziecka „Otmuchowskie becikowe”. 

Uchwała Nr XXXIV/364/2018 stanowi załącznik do protokołu. 
 

3) zmiany Uchwały Nr XXXIII/359/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. 

w sprawie zasad udzielania specjalnego zasiłku celowego pieniężnego senior 80+; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XXXIII/359/2018 Rady Miejskiej w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie 

zasad udzielania specjalnego zasiłku celowego pieniężnego senior 80+. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/359/2018 Rady Miejskiej 

w Otmuchowie z dnia 28 marca 2018 r. w sprawie zasad udzielania specjalnego zasiłku celowego 

pieniężnego senior 80+. 

Uchwała Nr XXXIV/365/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu lokalu użytkowego; 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

lokalu użytkowego. 

Uchwała Nr XXXIV/366/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

5) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia pomiędzy Gminą Otmuchów a Wrocławskim 

Klubem Sportowym Śląsk Wrocław S.A. 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia pomiędzy Gminą Otmuchów a Wrocławskim Klubem 

Sportowym Śląsk Wrocław S.A. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia pomiędzy 

Gminą Otmuchów a Wrocławskim Klubem Sportowym Śląsk Wrocław S.A. 

Uchwała Nr XXXIV/367/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
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6) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD; 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Otmuchowa – OTMUCHÓW WSCHÓD. 

Uchwała Nr XXXIV/368/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

7) udzielenie krótkoterminowej pożyczki dla Stowarzyszenia Jasienica Górna; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

udzielenie krótkoterminowej pożyczki dla Stowarzyszenia Jasienica Górna. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie udzielenie krótkoterminowej pożyczki dla 

Stowarzyszenia Jasienica Górna. 

Uchwała Nr XXXIV/369/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

8) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na prace 

konserwatorskie i restauratorskie tabernakulum z ołtarza głównego; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusje i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na prace konserwatorskie 

i restauratorskie tabernakulum z ołtarza głównego. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

NNMP. w Kałkowie na prace konserwatorskie i restauratorskie tabernakulum z ołtarza głównego. 

Uchwała Nr XXXIV/370/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

9) przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na remont dachu i wieży 

na kościele filialnym pw. Podwyższenia Krzyża w Bukowie; 
 

Przewodniczący odczytał jego treść i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusje i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – 

nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. NNMP. w Kałkowie na remont dachu i wieży na kościele 

filialnym pw. Podwyższenia Krzyża w Bukowie. 
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Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

NNMP. w Kałkowie na remont dachu i wieży na kościele filialnym pw. Podwyższenia Krzyża w Bukowie. 

Uchwała Nr XXXIV/371/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

10) zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji.  

Przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty 

Kultury i Kultury Fizycznej oraz Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa 

i Problemów Wsi – przedstawili pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. 

Przewodniczący otworzył dyskusję i zwrócił się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – nie 

zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok.  

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Otmuchów na 2018 rok; 

Uchwała Nr XXXIV/372/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

11) zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej; 
 

Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej 

prognozy finansowej i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. Przewodniczący Komisji Planowania 

Budżetu i Finansów oraz Działalności Gospodarczej; Komisji Oświaty Kultury i Kultury Fizycznej oraz 

Zdrowia Ochrony Środowiska i Opieki Społecznej; Komisji Rolnictwa i Problemów Wsi – przedstawili 

pozytywne opinie Komisji do powyższego projektu uchwały. Przewodniczący otworzył dyskusje i zwrócił 

się z zapytaniem, czy są uwagi, wnioski, zapytania – nie zgłoszono. Przewodniczący zamknął dyskusje 

i poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Przewodniczący stwierdził, że w wyniku głosowania stosunkiem głosów 12 za, 0 przeciw, 

0 wstrzymało się – Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej.  

Uchwała Nr XXXIV/373/2018 stanowi załącznik do protokołu.  
 

Ad 11. 

Przewodniczący przypomniał o obowiązku złożenia w 2 egz. oświadczenia majątkowego wraz 

z kopiami PIT do 30 kwietnia br. oraz zaprosił na uroczystości 3 maja. Do pocztu sztandarowego zgłosili się 

radni: Gitlar Janusz, Pacławski Aleksander i Warchał Michał.  
 

Zapytania i wolne wnioski. 
 

Radny Piórecki: czy jest możliwość zrobienia miejsca parkowania dla osób przy przychodni na Nyskiej? 

Osoby zgłaszają mi, że mają dzieci i mają problemy z zaparkowaniem. 

Burmistrz: miejsca parkingowa dla osób niepełnosprawnych są przy „13”. Jest parking przy 

ul. Sienkiewicza, więc nie wiem, o co chodzi. Koło „13” są dwa miejsca wskazane dla niepełnosprawnych. 

Dzisiaj też będzie spotkanie w sprawie naszego oznakowania i któryś raz z kolei przyjeżdża Telewizja 

Polska, na wniosek jednego z panów, naszego sąsiada. W związku z tym, czego byśmy nie zrobili i tak 

będzie problem. Jeszcze się taki nie urodził. Cały czas tłumaczę. Jesteśmy po spotkaniu z kupcami, 

z mieszkańcami, jesteśmy po spotkaniu roboczym naszym, tamto oznakowanie już czkawką mi się odbija, bo 

nie ja to wymyśliłem. Ja byłem tylko realizatorem i zbieram z tego tytułu baty. Niektórzy są nawet tak 

dowcipni, że chcieliby wjechać samochodem do sklepu, do apteki, trzymać auto pod wystawą, pod bankiem 

i zaglądać z góry. Grunt nie jest niczyją własnością, Rynek i grunt jest własnością gminy i ja za to 

odpowiadam. Organizacja ruchu jest po to, aby się sprawnie poruszać, a służby patrolowe policji od tego, 

żeby to kontrolować i przestrzegać. Wystąpiłem do mieszkańców łącznie z kupcami, wydaliśmy ulotki, że 

bardzo prosimy, 20 minut i odjeżdżać, tabliczki w koło, gdzie proszę by zrobić miejsce dla kogoś drogiego. 

Jest to denerwujące i wiem, że nikomu się nie dogodzi. Jest rewitalizacja Rynku, będzie organizacja zgodnie 

z rewitalizacją wprowadzona, notabene zatwierdzona tak jak ta, Komisją Bezpieczeństwa Starostwa 

Nyskiego. Starosta Nyski zatwierdził projekt organizacji ruchu, wydał decyzję, a gmina poniosła koszty po 

to, by tą zmianę organizacji ruchu wprowadzić w życie. Ja zbieram z tego tytułu baty, bo ktoś myśli, że ja 
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sobie tu wymyśliłem jakieś rzeczy. Po konserwatora zabytków wydzwaniają, piszą herezje, skargi. Nie ma 

prywatnych miejsc. Nie ma prywatnego miejsca dla biznesu kogoś. Nie ma. To są miejsca dla wszystkich. 

Nie po to wybudowaliśmy parkingi na Krakowskiej -dwa parkingi, na Roosevelta parking, ul. Szkolna – 

parking, tylko trzeba umieć z nich korzystać. Nie dajmy się zwariować.  

Radny Napora: ulica Ogrodowa, między budynkami, ludzie stawiają samochody, gdyby mogli to w klatce 

schodowej, a najlepiej na piętrze i żądają znaku, który by zabraniał zatrzymywania się i postoju. Więc jeśli 

wjeżdża dzisiaj kołami na chodnik i zostawia niecały metr przejścia od budynku, to żadnego znaku nie 

trzeba, tylko policjanta, który prawo wyegzekwuje. Kupiliśmy szopę na śmieci, tą która jest z zadaszeniem 

i dwa razy w tygodniu przyjeżdża smieciarka i nie ma możliwości manewrowania, skoro przed samym 

wejściem zaparkowane są samochody i to nie sporadycznie, tylko codziennie. I teraz, zaczyna się 

rozładowywanie pojemników w innym miejscu, niż tam, gdzie powinno, gdzie jest kratka ściekowa i można 

by było ewentualnie zrobić porządek, jeśli coś się wylało. Wóz odjeżdża, a to coś płynne, przy takiej 

temperaturze działa tak na otoczenie, jak w Maciejowicach. Parking na Krakowskiej, gdzie z okna widzieli 

swój samochód. Nie. Nawet karetka nie mogłaby podjechać. Wniosek z tego, że prawdą jest, że nie dogodzi 

się.  

Burmistrz: na osiedlu wschód doszło ostatnio do scysji, bo każdy ma furtkę i mógłby swoim samochodem 

wjechać na swoją posesję, ale nie. Zajeżdżają jeden przez drugiego, wjeżdżają na chodnik, przywożą dzieci 

do przedszkola itd. i doszło do scysji ostatnio, przyjechała Policja i wszystkie samochody kasowała, jak 

stały. To przyszli z powrotem, żeby ściągać znaki i dać im parking. Gdzie oni mają samochody stawiać, 

bo mają po trzy samochody. Dlatego mówię, że to wielkie nieporozumienie z tym parkowaniem. 

Radny Gitlar: chodzi o Solarium, jest tam plac zabaw, fajna sprawa, tylko brakuje jednej rzeczy -TOI TOI 

i gro ludzi zanieczyszcza ten teren. 

Burmistrz: będą dwie kabiny. Słuszna uwaga.  

Radny Gitlar: druga sprawa – ul. Krakowska – ławki, znaki drogowe. Zakaz zatrzymywanie koło cmentarza, 

praktycznie go nie widać. On jest schowany i go nie widać. Stanąłem ostatnio koło Poczty i samochody się 

zatrzymują, bo znaku nie widać. Drugi znak przy Orkana. Wystarczy 10 metrów dalej w kierunku Poczty. 

Dobrze by było, żeby Komendant był, bo jak się rozmawia bezpośrednio z nim, to jest, że się czepiam. 

Jak byłem policjantem sam, to się nie czepiałem. Sami państwo widzicie, że nie widać, żeby Policja 

przyjeżdżała i reagowała.  

(mówi kilka osób jednocześnie)  

Radny Zięba: Remondis, prosiłbym, aby sprzątali rozbite szkło, Maciejowice, koło boiska. 

Burmistrz: prosiłem, żeby robić zdjęcia, wstrzymamy zapłaty. Jest problem.  

Radny Napora: słyszeliśmy, że będzie u nas młodzież z Kazachstanu i z Ukrainy i mam pytanie: a gdzie 

zamierzamy ich ulokować?  

Burmistrz: ja chciałem tylko informacyjnie, bo to długi temat. Obecnie mamy przygotowaną na to część 

szkoły w Jarnołtowie, część dobudówki trzeba będzie dojście, wyjście, zasilanie, sanitariaty zrobić. Tam jest 

30 miejsc w Jarnołtowie. W następnych latach ten obiekt trzeba będzie zagospodarować i nie kryję, 

że następny obiekt, to będzie w Mesznie. Jeszcze w momencie, kiedy dojdzie sytuacja, że Dom Dziecka 

pójdzie jako domy rodzinne, bo jest taka tendencja rządu i słuszna, żeby domy rodzinne tworzyć. W tej 

chwili Starosta robi pierwsze kroki, zaczyna domy przekazywać rodzinom zastępczym. Wszystko wskazuje 

na to, że będziemy mieć obiekt. Na dzisiaj więc nie widzę problemu z zakwaterowaniem. Jest szansa 

w Jasienicy po Domu Dziecka mieć obiekt.  

O głos poprosiła Sołtys Nadziejowa. 

Sołtys: ludzie mnie pytają, w jakiej formie będzie te 80+. 

Burmistrz: na konto. Wniosek i pieniądze na konto. Rozmawialiśmy o tym na posiedzeniu komisji. Podać 

numer konta. Tylko trzeba złożyć wniosek.  
 

Ad 12. 

 Przewodniczący poinformował, że wobec wyczerpania porządku obrad, zamyka sesję wypowiadając 

formułę o treści:  

„Zamykam obrady XXXIV sesji Rady Miejskiej w Otmuchowie, w dniu 24 kwietnia 2018 r. VII kadencji 

2014 - 2018”. 
 

Sekretarz obrad: Teresa Nosal 

Protokołowała J. Wiktorowska 

                                                                                              Przewodniczący Rady 

                                            Stanisław Zaczyk 


